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Mire, le voy a dar la enhorabuena porque ha mostrado aquí unos 
datos del Botànic impresionantes . Enhorabuena por lo bien que 
han dirigido la cultura y, además, como que nos la echa en cara . 
Es decir, oiga, se la echan en cara al gobierno anterior, ¿no?, que 
no era ni el que presidía el señor Mazón ni estaba yo en este 
gobierno . Usted compara los datos de ustedes, que dice que son 
maravillosos, y les felicito, con los datos anteriores del anterior 
gobierno . Oiga, hagamos el balance cuando acabemos la legisla-
tura y podamos contrastar sus datos y nuestros datos .

Luego le voy a hacer una puntualización, porque me ha 
molestado viniendo de usted. ¿Estado español? ¿Cómo que 
Estado español? España. Somos España. (Aplaudiments) 
Es que le sale a usted la vena pancatalanista, la del Estado 
español, España no existe . Somos España y somos españo-
les, y eso es una apreciación que me permito hacerle con 
todo el respeto del mundo .

Luego dice que no le he hablado del plan estratégico . Mire, 
en el plan estratégico que nosotros tenemos, y le voy a resu-
mir muy rápido porque el tiempo es limitado, y una vez más, 
porque ya creo que se lo he contado alguna vez, le cuento 
que en nuestro plan estratégico vamos a conservar la cultura, 
poniendo en valor lo nuestro, ocupándonos del patrimo-
nio que ustedes abandonaron, a veces por desidia, otras por 
incapacidad, y las más por motivos ideológicos, como es, 
por ejemplo, el estado desastroso en el que han dejado todo 
nuestro patrimonio religioso, que abandonaron solo y exclusi-
vamente por motivos ideológicos. (Aplaudiments)

Vamos a ampliar la cultura abriendo las puertas a discipli-
nas y tradiciones que ustedes vetaron, porque ustedes solo 
fomentaban las tradiciones a la cultura que consideraban 
de parte, y no todas las tradiciones y la cultura, porque les 
recuerdo que la obligación de este conseller y de cualquier 
conseller es el fomento y no el dictado de la cultura .

Vamos a liberar la cultura permitiendo que los creadores 
creen sin cuotas impuestas ni lingüísticas, ni de género, ni 
ideologías, ni de ningún otro tipo, porque todas las bases 
con las que ustedes trabajaban eran bases donde imponían, 
imponían unas cuotas lingüísticas, unas cuotas de género y 
unas cuotas ideológicas que nosotros vamos a eliminar .

Y vamos también a fomentar la cultura. ¿Cómo? Pues simpli-
ficando los trámites administrativos, creando un calendario 
de ayudas estables y apostando por la colaboración público-
privada mediante el mecenazgo . No va a ser fácil, porque el 
estado en el que hemos recibido el patrimonio es desola-
dor, y deshacer el entramado ideológico al que sometieron la 
cultura es una labor más que compleja, sobre todo teniendo 
en cuenta los tiempos de la administración.

Y en este último minuto de gracia que me queda voy a apro-
vecharlo para hacer una declaración personal . Ustedes han 
sacado aquí unos carteles de «Ni olvido ni perdono» . Yo 
tengo que decirle que yo personalmente y mi grupo Vox no 
olvidamos a ninguna víctima. A ninguna. No olvidamos... 
(aplaudiments) no olvidamos al señor Agulló, como, por ejem-
plo, tampoco olvidamos el señor Víctor Láinez, porque noso-
tros sí..., sí defendemos a cualquier víctima y sí condenamos 
cualquier violencia, independientemente de la ideología que 
tuviera el agresor y que tuviera el agredido .

Muchísimas gracias . (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias .

Interpel·lació al conseller de Sanitat, senyor Marciano Gómez 
Gómez, sobre la política general de la conselleria respecte als 
departaments de salut en règim de concessió administrativa, 
que formula el diputat Carles Esteve Aparicio (GP Compromís) 
(RE número 1.286, BOCV número 11)

 
La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Pasamos ahora al punto 13 del orden del día: interpelación al 
conseller de Sanidad sobre la política general de la conselleria 
respecto a los departamentos de salud en régimen de conce-
sión administrativa, que formula el diputado Carles Esteve, del 
Grupo Parlamentario Compromís, registro de entrada 1 .286 .

Tiene la palabra ilustre diputado Carles Esteve .

Cuando quiera .

 
El senyor Esteve Aparicio:

Moltes gràcies, senyora presidenta .

Bon dia . . ., quasi bona vesprada ja, senyor conseller .

Jo tenia ganes d’esta interpel·lació . M’agrada debatre amb 
vosté, tot i que a vegades me pareix un monòleg . Jo parle de 
coses, li faig preguntes i contesta poc .

Se’n recorda de setembre, quan va estar vosté ací explicant 
un poc quina anava a ser la seua planificació i jo li deia, li 
recordava el pòster de Mulder, «I want to believe»? Vosté diu 
coses molt interessants, però en fa unes altres . Jo, en aquell 
moment, li dia: jo vull creure el que vosté em diu, perquè, si 
ho fa, la societat funcionarà bé .

Hui han passat uns quants mesos i jo ja no me’l crec, i li vaig 
a explicar per què . Mire, vosté puja ací moltes vegades i diu 
que puja sense papers . Jo no vull un conseller sin papeles . Jo 
vull un conseller que vinga ací a donar les dades i les xifres 
de la sanitat . «És avorrit –diu– . És que la gent no va a enten-
dre-ho». Qui ho ha d’entendre són els diputats i les diputa-
des per a poder contestar-li . Vosté no pot vindre ací amb les 
mans buides . Espere que hui no ho faça .

Mire, si vosté tinguera... (remors) –estic parlant jo, per favor– si 
tinguera dades reals, tinguera informes, tinguera algun document, 
l’hauria fet públic . Vosté l’hauria fet públic, però no n’ha fet públic 
ni un . Uf! És complicat . De veritat, dir coses que li molesten i, al 
final, brr, brr, brr... Me recorda vosté a la senyora Bonig. (Veus)

 
La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Señorías .

Señorías, silencio .
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El senyor Esteve Aparicio:

Vinga, va, que ja estem acabant . (Rient) Estiguen vostés tran-
quils, que tinc només sis minuts i mig.

Mire, vosté, en setembre, ací, va dir: «Mi conselleria es como 
la Coca-Cola –Rafa, ¿te acuerdas?–, ideología cero. No voy a 
entrar en ningún tipo de debate que no se base en la eficien-
cia, en el rigor y en la calidad de los ciudadanos» . Anem a vore 
si rigor, eficiència i qualitat estan presents en la seua gestió, 
ara ja podem parlar de la seua gestió.

Mire, anem a començar per Dénia . Jo vaig a parlar hui de tres 
coses, de tres espais diferents, de Dénia, de Manises i d’Elx-
Crevillent al final. La reversió de Dénia, segons vosté, «será 
ordenada, rigurosa y sensata, sobre todo para que los ciuda-
danos no tuvieran el caos que hubo en Alcira y en Torrevieja» . 
Jo, el primer, és felicitar la ciutadania, els sindicats i els 
partits que, des del primer moment, teníem clar que açò 
havia de tornar a ser públic, perquè el PP ha anat de l’orella, 
ha anat obligat, vosté ha anat obligat a açò i jo crec que això 
és important que se diga, que la gent de Dénia ho sàpiga, que 
ho tenen clar, eh?, gràcies també a gent com el meu company 
Gerard Fullana, que s’ha deixat la pell ahí, junt a Nadal i altra 
gent, que haveu fet un molt bon treball .

Mire, fer una reversió és procés molt complicat, ho sabem 
per Alzira, ho sabem per Torrevella . I hem aprés moltes coses . 
Hi ha hagut moltes errades, jo li ho he reconegut moltes 
vegades, i hem anat millorant, ara tenim processos més clars, 
tenim una legislació que afavorix les coses i que ens permet 
evitar més problemes .

Jo li ho vaig dir a vosté i al comité d’empresa de Dénia, que no 
faria una batalla d’açò, que el meu objectiu principal era que 
a vosté li anaren bé les coses perquè, si a vosté li van bé les 
coses a Dénia, a la gent de Dénia li aniran bé les coses; li ho 
vaig dir i ho he respectat . Crec que és important que evitem 
escenes de vergonya com furgonetes per la nit, sense el logo 
de Ribera Salud, emportant-se un tomògraf, quatre-cents mil 
euros de maquinària . Això passava a Torrevella . Per cert, a 
Dénia falta un tomògraf que ningú no troba per ningun lloc; 
no sé si vosté m’ho podria contestar això .

Però vosté és qui se compromet a les coses . I vosté li va dir 
al comité d’empresa, als treballadors i a les treballadores de 
Dénia, que immediatament passarien a tindre les mateixes 
condicions que la resta . Això ho va dir vosté . I no li ho recri-
mine jo, li ho recrimine el sindicat de metges, el Cesm . Vosté, 
fa poc, va anar al seu congrés i va dir: soy uno de los vues-
tros . Doncs, els vostres, els seus, li estan dient que no està 
complint; no li ho dic jo, jo no li ho estic recriminant, el que li 
estic dient és: complisca vosté ha seua paraula. No estic fent 
batalla d’açò .

Un altre sindicat que parla també d’açò és el CSIF, que diu 
que el personal administratiu a Dénia cobra 580 euros al mes 
menys que en la resta de la pública, estan cobrant de 17 .000 
euros a l’any, és la meitat del que cobra Alberto de Rosa, 
president de Ribera Salud, ells en un any, Alberto de Rosa en 
un mes; 17 .000 euros en un any, 33 .000 euros en un mes .

Mire, vosté parla de la falta de personal i jo entenc les dificul-
tats, val? Demà anem a saber quines són les zones tensiona-
des en el preu del lloguer . Seria bo que vosté convencera el 

seu govern perquè acceptara controlar els preus, limitar els 
preus de lloguer en eixa comarca perquè els professionals de 
la sanitat tingueren un al·licient més per a fer eixos trasllats 
no obligats, que vosté diu, a un departament en el qual van 
a fer falta. Jo entenc que és complicat i li dic, li estic donant 
alternatives.

Més enllà d’això, vosté ha fet una previsió d’entre tres-
centes i tres-centes cinquanta places per a Dénia . Això és 
insuficient a totes les llums. A Alzira va fer falta un augment 
del 58 %, a Torrevella d’un 31 % i vosté, a Dénia, no arriba al 
16 %. És que amb això no anem a cobrir ni l’atenció primària.

Mire, la privatització de la sanitat és com Àtila i jo vull que 
torne a créixer la gespa, l’herba a Dénia, que se’n vaja Ribera 
Salud del tot, d’ahí i de tots els llocs .

Mire, li vaig a parlar també de Manises. Queden menys de 
dos mesos perquè acabe el malson de la privatització d’allà, 
la gent ho està esperant como agua de mayo . Sap vosté el que 
està passant ara mateix? Si crida vosté o qualsevol persona 
que depenga d’este departament per a demanar una cita, li 
diuen que les agendes estan tancades fins a juliol. Això va 
passar a Alzira igual i va passar a Torrevella igual . Això ho fan 
per a eliminar despeses, eliminar costos i que, després, vosté 
haja de carregar amb una motxilla que no li pertoca . Jo no 
vull que la tinga vosté, però menys encara la gent, les cent 
noranta mil persones que patixen la privatització que vosté 
va planejar fa temps . (Aplaudiments)

Mire, pensa fer alguna cosa sobre açò? Va a començar el 
procés abans? Va a començar vosté a treballar ja per a eixa 
reversió, per a evitar els problemes que li estan sorgint a 
Dénia? Quin càlcul ha fet de necessitats de plantilla? Pot 
dir-ho hui? S’ho sap de memòria? L’atenció primària allí està 
baix de mínims .

I ara anem a parlar rapidet d’Elx-Crevillent . Mire, cinc mesos he 
tardat a aconseguir la documentació; li ha ajudat la Mesa de Les 
Corts, també ho he de dir, en las doce pruebas de Astérix estes 
que jo he patit. Esperava ansiós la seua auditoria. Des de juliol ve 
dient que està fent una auditoria, no? I m’ha arribat la documen-
tació i m’ha arribat l’auditoria, és esta –ai, perdó, està al revés–, 
(soroll de papers) és esta l’auditoria . Vosté no té ningun informe, 
no té ninguna auditoria, no té ninguna dada objectiva que diga 
que Ribera Salud és millor gestor que la sanitat pública, no en té 
ninguna i s’amaga darrere d’uns papers en blanc .

Mire, hui ens ha tornat a mentir, no vosté, el president 
Mazón . Ací, ací mateix ha dit que hi ha informes que diuen 
que la gestió de Ribera Salud a Elx-Crevillent és bona. Són 
estos els informes, zero dades .

Li vaig a parlar jo de dades. Mire, la primera dada, el 60 % 
de la població, dos de cada tres valencians, no confien en el 
seu president. És normal, si mentix en sanitat, què no farà 
en la resta de coses . (Aplaudiments) És normal que la gent no 
confie en el seu president.

Mire, li vaig a parlar de dades, en el poquet temps que me 
queda –jo puge amb papers, perquè no tinc tant memòria 
com vosté– . Mire, la fuga de professionals del departament 
d’Elx-Crevillent i del Vinalopó va començar en octubre, just 
quan vosté va dir que no se revertiria. En pediatria, en l’Hos-
pital del Vinalopó, només hi ha una jornada completa de nou, 
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una de nou, i s’han gastat 100 euros l’hora, 100 euros l’hora, 
4 .800 euros, per a cobrir dos jornades només un cap de 
setmana . Això és una barbaritat, això és una barbaritat . Els va 
a explicar vosté a pares i mares que açò és eficiència?

Se tarda 20 dies a tindre una cita en l’atenció primària a 
Crevillent, en el centre de salut de Crevillent . Li va a expli-
car vosté a la gent que tarda una setmana ara mateix en la 
resta del territori i que 21 dies està bé? Això és l’eficiència? 
Això és el rigor?

Ahir me’n confirmaven dos més. Mire, quatre mesos d’espera 
per a psiquiatria amb una derivació preferent, que va passar 
ahir. Això és eficiència? Això és bona gestió? Això és el que 
vosté defensa que continue? Un altre pacient que va passar 
fa dos dies un ictus, fa dos . . .

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Vaya terminando, señor Esteve .

El senyor Esteve Aparicio:

 . . .dies un ictus, i li diu el metge de capçalera: en dos setma-
nes tindràs cita. Dos mesos en neurologia per a un ictus. Això 
és eficiència? Això és bona gestió? Això Ribera Salud. Això és 
negoci .

I acabe amb açò . Mire, me disculpe amb vosté perquè la 
pregunta de l’altre dia no l’havia de contestar vosté, . . .

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Termine, señor Esteve .

El senyor Esteve Aparicio:

 . . .l’ha de contestar el president Mazón, que és l’únic respon-
sable que el 31 de maig continue Ribera Salud i Alberto de 
Rosa fent les mangarrufes que hem vist, de tancar una planta 
sencera per a ell a soles i dedicar personal per a ell a soles en 
una sanitat pública que és de tots . . .

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Gracias, señor Esteve .

El senyor Esteve Aparicio:

 . . .i totes, no seua . (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Tiene la palabra el honorable conseller de Sanidad .

El senyor conseller de Sanitat:

Buenos días .

Señoría .

Presidenta .

Señor Esteve, sabe que me cae bien, pero a veces tengo que 
reconocer que me recuerda usted una frase de Winston 
Churchill que dice que un fanático es alguien que no puede 
cambiar de opinión porque no quiere cambiar de tema; y este 
es su problema . Su problema es que jamás quiere cambiar de 
tema, no está cómodo en ninguno de los otros, hasta el punto 
de que la pregunta que me hace hoy es política general sobre 
gestión de departamentos de concesión administrativa y, 
sorpresa, sale don Alberto de Rosa, que usted ayer tuvo que 
hacer una hipérbole mental sin precedentes para asociar a don 
Alberto de Rosa con las plazas de difícil cobertura, con lo cual, 
al final, acabaremos asociándolo a cualquier tipo de cosas.

Mire, para mí lo único que me preocupa no es esa persona, 
no es ese empresario . Lo que me preocupa es que el funcio-
namiento del hospital de Elche en este momento sea como 
toca y, por eso, hemos puesto un comisionado que (aplaudi-
ments)… Y, por eso, hemos puesto una comisionada que no le 
quepa la menor duda de que, si hubiera habido algún incidente 
durante el tiempo de mi mandato como el que ustedes han 
narrado esta mañana, le hubiera costado un minuto llamarme 
para decírmelo. No sé lo que pasó en tiempos pretéritos.

Podría acabar rápidamente la interpelación diciendo que la 
política general en las concesiones administrativas es abso-
lutamente igual que en el resto de las áreas, de los depar-
tamentos, de las agrupaciones sanitarias interdepartamen-
tales. ¿Y sabe por qué? Porque el garante de la calidad, el 
responsable de la asistencia, de la calidad, de la prevención, 
de la promoción de la salud en la Comunidad Valenciana es 
el conseller de Sanidad. ¿Y sabe por qué? Porque el conseller 
de Sanidad se preocupa de todos los valencianos, desde el 
señor que está en Orihuela al que está en Vinaroz, desde el 
que está en Tabarca hasta el Rincón de Ademuz . Lo que pasa 
es que para ustedes no existen más ciudadanos, no existen 
más problemas que los que están en los departamentos de 
concesión administrativa.

Los principios de eficacia, eficiencia, igualdad y equidad son 
para todos igual . Bien es cierto, bien es cierto que los regí-
menes laborales son distintos. Bien es cierto que de aquellos 
lodos estos barros y nos estamos encontrando con problemas 
enormes, como los que están teniendo el personal transfe-
rido laboral indefinido a extinguir que, por cierto, le digo que 
hoy voy a firmar, después de dos años, el convenio que va a 
resolver –ahora, cuando me vaya de aquí, están citados en la 
conselleria–, el convenio que va a mejorar, para su resolución, 
la situación del personal laboral de Torrevieja . (Aplaudiments)

Sé que queda grabado aquí . Sé que ustedes insisten en 
que dice ideología cero cero y la tengo . Y me comprometo 
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a que todos, absolutamente todos los servicios que en 
este momento hemos sacado por contrato de emergen-
cia, en el momento que pase el tiempo suficiente para 
poder resolverlos, van a internalizarse . Y le recuerdo que, 
cuando se produjo la reversión de Torrevieja, la empresa 
de don Alberto de Rosa se quedó el 50 % –lo voy a repe-
tir, el 50 %– de los concursos de emergencia que se gene-
raron; en el hospital de Dénia no ha llegado al 25 % y no ha 
llegado al 25 % porque nosotros lo que buscamos son las 
empresas eficaces, eficientes, con compromiso de servicio, 
porque nosotros lo que buscamos es aquel que nos resuelve 
el problema, porque nosotros no nos precipitamos, porque 
cuando yo dije que quería una transferencia ordenada, sose-
gada, bien es cierto que tenía que partir con el compromiso 
y con la complicidad de muchos actores, por supuesto que 
sí; actores que, si usted habla tanto con ellos, sabrá cómo 
se llaman, entiendo, Verónica o Joan, que son los presiden-
tes, los dirigentes del comité de empresa de Denia, me reco-
nocieron, el 28 de agosto, que la primera vez que habían 
pisado la conselleria había sido ese día .

Pero no los recibí solamente a ellos dos, yo los recibí a todos . 
Que, en este momento –coge el teléfono, que se te escapa– 
(rialles)… Que, en este momento, haya fuerzas sociales que 
estén reivindicando que las condiciones tienen que ser las 
mismas, por supuesto que sí; pero en tiempo y forma, como 
han sido las de Torrevieja y como han sido las de Alcira, de 
una forma ordenada, de una forma razonada, de una forma 
sosegada y de una forma presupuestada .

Insisto en que para usted es un tema reincidente . Para mí, 
aun sin llevar papeles –y mire, los tengo aquí y no les estoy 
leyendo– no es ningún demérito . Otros podían atacar, acha-
car lo que usted me ha dicho a un déficit intelectual que, por 
supuesto, no lo tengo, porque no es imprescindible el tener 
un papel para tener un dato, no es imprescindible el tener un 
papel para tener una idea, no es imprescindible el tener un 
papel para que se tenga que resolver el tema concreto, que 
usted dice que puede ser entre un millón de ellos, sin saber 
cuál va a ser, no es imprescindible tener un papel para resol-
ver la pregunta que me hizo usted el otro día que le conteste, 
y se lo dije ayer por la mañana, que no tenía ni idea lo que me 
estaba hablando .

La sanidad, de largo, es la disciplina más compleja . La sani-
dad, de largo, es la disciplina que más problemas genera . 
La sanidad, de largo, es la que más tienes que estar encima 
de ella y, como usted comprenderá, con o sin papeles, cual-
quier tipo de pregunta que usted me genere no tengo por 
qué responderla, (aplaudiments) porque no me la tengo que 
saber .

Pero le digo más, le digo más . Le digo que hay unos docu-
mentos públicos, que se llaman acuerdos de gestión, que se 
firman año a año con los distintos departamentos, que se 
compromete la conselleria con las gerencias y donde hay un 
ranking de cómo se funciona . Le invito a que lo mire .

Le digo más. Hay un sistema informático, que se llama 
Alumbra, que mensualmente se puede mirar . Le invito a 
que lo mire .

Le digo más . El presidente Mazón ha dicho esta mañana que, 
si sigue trabajando tal y como está trabajando actualmente 
y con el nivel de inversión, se prorrogará el contrato . Y digo 

bien, si sigue trabajando tal y como está ahora . Porque 
¿saben lo que les faltaba a ustedes? Control. Y el control es 
tan evidente como que se supone que se monta un hecho 
apocalíptico que tienen que llamar porque alguien utiliza 
medio vagón de metro que está tapizado, que no sé qué y 
los señores que ustedes tienen para controlar o están a por 
uvas o ustedes lo taparon .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias .

Tiene la palabra el ilustre diputado Carles Esteve .

Cuando quiera .

El senyor Esteve Aparicio:

Sí, un segon .

Sí, gràcies, presidenta .

Gràcies, senyor conseller .

Deia mon pare, que ja no està, que millor llapis curt que 
memòria llarga . A mi m’haguera agradat . . . Jo, a mi em 
pareix molt bé que vosté puge ací sense papers, si real-
ment va a parlar de coses . No, no, de veres li ho dic . Alguna 
persona de les presents em pot dir quantes xifres o quan-
tes dades de la seua gestió en els departaments d’un 
costat o de l’altre ha donat el conseller de sanitat? Ni una, 
oiga, no ha donat ni una xifra. Ha repetit la paraula rigor 
quatre vegades; la paraula eficiència altres tantes, però no 
ha donat ni una xifra . Jo, oiga, que açò no és un programa 
d’entreteniment per a la gent de fora . Això és una interpel-
lació entre el conseller i un diputat de l’oposició (aplaudi-
ments) que vol saber . Vull saber . Si vosté vol que jo me’l 
crega, vosté ha de pujar ací a ser conseller de Sanitat i ací, 
de moment, no està pujant un conseller de Sanitat .

Mire, vosté m’ha dit dos coses, bé, que m’ha fet inclús gràcia . 
M’ha dit que soc un fanàtic i m’ha dit que soc reincident. Sí, 
soc un fanàtic i soc un reincident, de la defensa de la sani-
tat pública . (Aplaudiments) Es va vosté a fartar de mi . Es 
va vosté a fartar de mi . No vaig a deixar ni un segon . Sap 
per què? Sap per què? Perquè els serveis públics, la sani-
tat pública el que fa és igualar-nos a totes i a vostés els 
molesta això . Vostés volen don Albertos, que es tanquen 
una mitja planta per a ells . I jo vull una sanitat pública per 
a don Alberto i per a Manolo també, i per a Paqui també . I 
vosté està defensant una altra cosa . Ha pujat ací i ha dit don 
Alberto tres vegades .

Mire, m’ha parlat també dels contractes de Dénia . Jo insis-
tisc, de veres, jo li demane a vosté explicacions d’allò a què 
vosté es compromet . Fa cinc mesos, en octubre, vosté deia: 
«Comence ja a preparar les contractacions» . Això ho va dir 
vosté fa cinc mesos . Oiga, pues, assossegat, tan assosse-
gat que han passat cinc mesos sencers i ha sigut incapaç de 
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fer-ho . Oiga, la bona gestió on està? Jo vull un conseller de 
Sanitat, no vull un senyor que ve a parlar huit minuts de què 
ha fet el último verano. Que d’Alberto sí que sabem el que ha 
fet el último verano .

Mire, em parla vosté de les dades dels acords de gestió. 
És cert que entre la documentació que vosté m’envia cinc 
mesos després sobre el departament de Crevillent hi ha un 
document nou . La resta són les memòries d’altres anys i tal . 
N’hi ha este document. És un document molt graciós, saps? 
Perquè a mi quan m’envia alguna cosa la conselleria, el primer 
que mire és la signatura i no en té . (El diputat mostra un docu-
ment) Vergonya li farà a tota la conselleria enviar-me açò, 
perquè segurament ja em coneixen i diuen: «Hòstia, a este tio 
no li la colem, no li la colem» . I em diu vosté: «Oiga, mire els 
acords de gestió i els indicadors». Açò m’ho ha enviat vosté. 
Sí, sí, clar, la primera i no sé què . «No obstante, no puede 
medirse con el mismo número de indicadores y porque no 
tienen el mismo peso los indicadores compartidos por todos. 
No se pueden considerar comparables los resultados obte-
nidos con el total de los departamentos de salud» . Perquè 
gasten indicadores diferents . És un tocomocho . El seu sistema 
de privatitzacions és un tocomocho . Açò ho diu vosté, que no 
ho dic jo, que és un document que m’ha enviat vosté . És cert 
que no el signa ningú, perquè els fa vergonya, però és així . 
Explique-li-ho a don Alberto .

El senyor president Carlos Mazón ha pujat hui i ha dit dos 
coses . Això que ha dit vosté i ha dit que hi ha uns informes . És 
este l’informe, de veres? (El diputat mostra un document) O és 
el que jo li he ensenyat abans? Un full en blanc.

Mire, jo sí que li vaig a dir dades . Li vaig a explicar exacta-
ment per què vostés estan fent tot açò . Mire, perquè en la 
Marina falta el centre de salut de Dénia i de Calp, i els ha de 
pagar Ribera Salud . Perquè s’han emportat un TAC de Dénia, 
un tomògraf, que encara no apareix, 400 .000 euros . Perquè 
els han condemnat a Manises, 47,6 milions i no apareixen, i 
ho ha fet unilateralment . Perquè falten 11 milions d’inversi-
ons en Manises. Les van a fer en dos mesos? Explique-m’ho. 
Perquè els contractes de Dénia per valor de 2 milions els ha 
fet vosté ha dit perquè se’ls quede Ribera Salud . I després 
em contaran no sé què de l’any passat . Perquè el desdobla-
ment de la carretera que arriba a Torrevella estava en el plec 
de condicions de Ribera Salud en Torrevella i vostés ho han 
programat ara en els seus pressupostos, 19,5 milions, de 
memòria li ho dic, que vosté vol que paguen els valencianes i 
les valencianes, i ho ha de pagar don Alberto .

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Termine, señor Esteve .

El senyor Esteve Aparicio:

Mire, en total, 80,5 milions de regals, condonacions i deutes 
perdonats . Dos hospitals comarcals en plena dotació que ha 
de pagar Ribera Salud i Sanitas. Van a fer-ho? (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Termine, señor Esteve .

Gracias .

Tiene la palabra el honorable conseller de Sanidad .

Cuando quiera .

El senyor conseller de Sanitat:

Señor Esteve, con todo el cariño, usted no ha gestio-
nado nunca . (Aplaudiments) No, no sé si ha llegado a ser lo 
que ayer . . . Nunca, nunca . No sé si ha llegado a ser lo que 
ayer el presidente Sánchez llegó a decir: «Usted no llega-
ría ni a concejal», desdeñando de una forma irrespetuosa a 
los concejales que están a lo largo y ancho de toda España . 
(Aplaudiments) No sé si ha llegado a serlo . No sé .

Que usted me diga que se puede sacar un contrato de emer-
gencia desde, en el mes de octubre, cuando yo empiezo a 
decirlo, y además ahora es que le voy a leer todo el peri-
plo, porque es que, además, usted me hace esta interpe-
lación el 12 de septiembre. El 12 de septiembre, cuando 
yo ni siquiera había aparecido aún en estas Cortes . Y en 
la comparecencia del día 21, alguien me dice: «Yo no sé 
ni cuántas auditorías ni cuántas vueltas le quiere pegar 
a la rueda. No hay duda de que la mejor forma de gestio-
nar la sanidad es la pública . La señora María Pilar Navarro, 
que es la nueva gerente del departamento de Dénia, dice 
que va a estar gestionando el hospital durante cinco años. 
¿Quién manda en su conselleria, usted o Alberto de Rosa?» 
Pregúnteselo a él, que se ha quedado sin Dénia . Lo que pasa 
es que esto les ha descolocado .

Y le contesté: «Dije, digo y diré que el departamento de 
Dénia y el departamento de Manises estarán al albur de una 
serie de decisiones . Dije, digo y diré que están abiertas todas 
y cada una de las posibilidades . Digo, dije y diré que no me 
voy a precipitar como se precipitó la decisión, reconociendo 
que alguno de los responsables de la consellera anterior en el 
tema de Torrevieja, que generó graves problemas en la aten-
ción sanitaria» .

En síntesis, no lo duden, el que manda en la conselleria se llama 
Marciano Gómez . Lo importante es que los ciudadanos de 
Dénia y los ciudadanos de Manises tienen que estar tranqui-
los, que tendrán la mejor sanidad posible . Por lo mismo que 
digo, dije y diré que no es lo mismo que pueden decir ustedes, 
porque ustedes se metían con que se iba a prorrogar. Ustedes 
se descolocaron cuando, en base a criterios de eficiencia y de 
ideología cero-cero, no se prorrogó y después resulta que no 
había tomado la decisión yo, la había tomado mi avatar, porque 
habían sido ustedes con las presiones . No se equivoquen . 
Habrá errores, claro que los habrá . Habrá problemas, claro que 
los habrá . Habrá demoras, habrá . . . Por supuesto que los habrá . 
Y los habrá porque vemos decenas de miles de personas todos 
los años . Y yo con esto, con ustedes y con quien esté, seré 
indulgente . Pero no vayan buscando donde no lo hay .

Y le digo que usted jamás ha gestionado, y le digo que usted, 
farmacéutico, portavoz de Las Cortes de Compromís, no sabe 
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lo que es la equiparación de indicadores en base a cartera 
de servicios, porque no se puede comparar una cartera de 
servicios . . . Bueno, por eso digo que no se pueden compa-
rar. No se puede comparar un hospital como la Fe, que tiene 
una cartera de servicios, incluida trasplante, cirugía cardíaca 
y toda la patología de bajo nivel de complejidad, con otros 
hospitales que no la tienen. Y el hospital de Elche tiene mayor 
cartera de servicios que el resto, con lo cual es incomparable . 
¿Con quién se compara? Con hospitales de su mismo nivel de 
complejidad, que son La Fe, el Clínico y el General Alicante . Y 
por eso le invito a que lo vea que está primero y segundo .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias .

Terminamos el debate de este último punto y, por tanto, és 
closa la sessió . (La presidenta colpeja amb la maceta)

(S’alça la sessió a les 12 hores i 44 minuts)
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